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Til: maja@kfo.dk 

Emne: SV: Udsæt beslutningen om udfasningen af Københavns Kommunes version af privat dagplej 

 

Kære Københavns Forældreorganisation 

  

Tak for jeres henvendelse af d. 6. oktober 2020, hvor I udtrykker bekymring over udfasningen af 

Københavns Kommunes version af privat dagpleje og appellerer til en udsættelse.  

  

Der er ikke lovhjemmel til ordningen i den nuværende lovgivning. Derfor tog Børne- og Ungdomsudvalget 

den 7. oktober 2020 forvaltningens indstilling om at udfase den københavnske version af privat dagpleje til 

efterretning.  

  

Ordningen udfases under hensyn til de involverede borgere i sagen, hvorfor ordningen senest vil være fuldt 

udfaset, når de nuværende børn i ordningen fylder tre år. Der er i udfasningen af ordningen lagt vægt på, at 

de forældre og børn, som benytter sig af ordningen i dag, stadig har mulighed for at fortsætte i ordningen. 

Samtidig vil de børn, som allerede er i ordningen, ikke opleve et skifte i pasningstilbud som følge af 

udfasningen med denne løsning.  

  

For at give andre forældre mulighed for at benytte sig af en lignende pasningsordning vedtog udvalget også 

på mødet d. 7. oktober et ændringsforslag, der betyder, at forvaltningen skal vende tilbage med forslag til, 

hvordan der kan etableres en løsning med lignende mulighed for pasning af egne og flere børn indenfor 

rammerne af dagtilbudsloven og den nuværende økonomiske ramme. Børne- og Ungdomsudvalget forventes 

at behandle forvaltningens forslag d. 16. december. Hvis der besluttes en ny pasningsordning, vil den træde i 

kraft hurtigst muligt.  

  

Jeg vil nøje overveje forvaltningens konkrete forslag i december. Men samtidig mener jeg, at vi gør rigtig 

meget for at passe godt på børnene i de eksisterende dagtilbud og ordninger. Vi har generelt dygtige 

pædagoger og gode normeringer i København – og har med den seneste budgetaftale afsat yderligere 

penge til at indføre minimumsnormeringer. Dermed mener jeg også, at vi med de eksisterende tilbud 

tilgodeser flest mulige børnefamilier med en varieret række pasningstilbud, og jeg støtter generelt op om, 

at vi bruger midlerne, så de kommer flest muligt til gode.  

  
Venlig hilsen 
 
Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 
 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk 
www.kk.dk 

  

  

Til: Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; 

Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen 
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(Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) 

<Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; 

Niko Grünfeld (Borgerrepræsentationen) <Niko_Grunfeld@kk.dk> 

Emne: Udsæt beslutningen om udfasningen af Københavns Kommunes version af privat dagplej 

  

Kære politikere 

  

Vi skriver, fordi vi er blevet opmærksomme på, at I på udvalgsmødet i morgen onsdag 7. oktober 2020, 

under punkt 3 skal tage stilling til “Udfasning af København Kommunes version af privat dagpleje”.  

Vi ved, vi er ude i sidste øjeblik, og skal også nok fatte os i korthed. Det er nemlig vigtigt, at I kender 

forældreperspektivet forud for jeres drøftelse.  

  

Helt konkret vil vi bede jer om at udsætte beslutningen om udfasning indtil forvaltningen har undersøgt: 

Om der er nogen mulighed for at fortsætte ordningen, som den ser ud nu.  

  

Vi har følgende bekymringer, hvis ordningen udfases: 

 Københavns Kommune står ofte i den situation, at der mangler vuggestuepladser og her dækker 

ordningen et helt konkret behov for forældre og børn. Nogle bydele er allerede pressede på deres 

kapacitet, og kapaciteten plejer at være særligt udfordret i perioden november til marts.  

 Vi ser ordningen som et vigtigt og nødvendigt alternativ til de forældre, der ikke kan få plads til 

deres barn i en vuggestue eller børnehave. At fjerne muligheden for privat dagpleje, føles, for os 

forældre, lidt som at fjerne et sikkerhedsnet under os.   

 Det faktum, at forældre vælger at passe et andet barn også, understreger behovet, at man er sig 

opgaven bevist, og at fokus er på børnenes tarv. 

 Vi mener, det er vigtigt, at der findes en række forskellige pasningstilbud i København, da 

børnefamiliernes behov er forskellige. Og vi er glade for, at der er et tilbud, der har fokus på 

pasning, nærvær og omsorg og ikke på læringsmål og planer. 

Vi håber, at I vil tage ovenstående argumenter til efterretning, og at I udskyder beslutningen om at udfase 

ordningen. For ordningen opfylder et reelt behov. 

Med venlig hilsen 

Maja Hvidtfeldt Håkansson, formand for KFO 
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